
P R O T O K Ó Ł  Nr XI/09 
z obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 24 listopada 2009r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXXIX 
Sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1350. 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Nieobecny Dariusz Kopański. 
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójt Marcin Buliński 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektorzy Szkół:  

 w Gwiździnach - Hanna Błaszkowska,  
w Tylicach - Jolanta Kowalewska,  
w Radomnie - Barbara Śmiech,   
w Jamielniku - Małgorzata Zawacka,  
w Skarlinie - Zbigniew Jarzembowski,  
Z-ca Dyrektora Zespołu Szkół w Bratianie - Aldona Wieczerzycka,  

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2. 
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3.  
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym 
Gwiździny, Gmina Nowe Miasto Lubawskie.  

8. Sprawozdanie dyrektorów szkół z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2008/2009 w szkołach podstawowych i zespołach szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków 

transportowych. 
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11. Analiza oświadczeń majątkowych  
     a) radnych 

b) pracowników i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych.  
12. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Zdzisława Arentowicza. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXVIII Sesji 
o przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pani Halina Wolska  stwierdziła, iŜ zapoznała się z protokołem z poprzedniej Sesji, jego 
treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXXVIII Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie punktu 3 - Wręczenie Medali za 
Długoletnią SłuŜbę” dlatego, Ŝe Wojewoda i Wicewojewoda nie mogli uczestniczyć w 
Sesji i dokonać wręczenia medali, a tylko oni są upowaŜnieni do wręczenia.  
Zaproponował takŜe przesunięcie punktu 10 dotyczącego uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, zaraz po punkcie 7 - zapytania i wnioski. 
Ze względu na konieczność wyjazdu Pana Marka Arentowicza na Sesję Rady Powiatu. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
  
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 6 października Wójt spotkał się z przedstawicielami organizacji pozarządowych, 
wspólnie z Pełnomocnikiem ds. współpracy z tymi organizacjami wysłuchali informacji o 
realizacji zadań w roku 2009 i przekazali im wzory dokumentów niezbędnych do 
złoŜenia wniosków w roku 2010.  
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- równieŜ 6 października, Wójt brał udział w posiedzeniu Zarządu Kółka Rolniczego w 
Skarlinie, powołano komitet organizacyjny obchodów 100 lecia działalności Kółka, które 
przypada w lipcu przyszłego roku, 
- 7 października, Wójt wręczył 2 parom medale z okazji 50-lecia PoŜycia MałŜeńskiego,  
- od 8 do 28 października Wójt przebywał w sanatorium. 
Obowiązki pełnił Z-ca Wójta Marcin Buliński, który przedstawił dalszą informację: 
- 12 października nastąpiła sprzedaŜ działki w Radomnie, z przeznaczeniem pod 
budownictwo mieszkaniowe, 
- 13 października, Z-ca Wójta brał udział w uroczystości z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej, spotkanie odbyło się w świetlicy w Mszanowie, 
- 14 października, spotkał się ze straŜakami ze Skarlina w sprawie zakupu samochodu 
o wartości około 150 tys.zł. OSP złoŜyło prośbę do Wójta o złoŜenie wniosku do 
Zarządu Wojewódzkiego o dofinansowanie w ramach Samorządowego Programu 
Wsparcia Ochotniczych StraŜy PoŜarnych w województwie warmińsko-mazurskim, na 
2010 rok.  
- tego samego dnia do Zarządu Powiatu zostało wysłane pismo w sprawie 
dofinansowania przez gminę remontu drogi w Tylicach, w wysokości100 tys.zł..  
- tego samego dnia Z-ca Wójta brał udział w spotkaniu z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej, w Gwiździnach połączone ze spotkaniem promującym projekt „Gwiździny 
aktywna społeczność”, 
- 16 października Z-ca Wójta zatwierdził kosztorys na roboty dodatkowe w Szkole 
Podstawowej w Radomnie oraz przy budowie drogi w Bagnie,  
- w tym dniu odwiedził równieŜ mieszkankę Kaczku z okazji 90 – tych urodzin, 
- 19 października, podpisał umowę na roboty dodatkowe przy budowie drogi w Bagnie, 
- 20 października, podpisał umowę z Powiatowym Urzędem Pracy w sprawie 
dofinansowania zatrudnienia 10 pracowników do prac społecznie uŜytecznych, 
- tego samego dnia brał udział w spotkaniu Związku Emerytów i Rencistów, spotkanie 
odbyło się w Mszanowie,  
- 21 października, uczestniczył w konferencji w Olsztynie na temat „Jak skutecznie 
oszczędzać na zakupach i inwestycjach oraz prowadzenie i rozliczanie inwestycji”. 
- 23 października, Z-ca Wójta uczestniczył w ślubowaniu klas I Gimnazjum w Bratianie, 
- 26 października uczestniczył w odbiorze technicznym drogi w Bagnie,  
- 27 października, uczestniczył w gali konkursu „Laur Edukacji Samorządowej” , gdzie 
odebrał dyplom wyróŜniający dla Gminy. 
- 28 października przygotowane zostały umowy dotyczące remontu świetlic w Tylicach, 
Chroślu i zagospodarowanie terenu wokół kościoła w Radomnie. Umowy zostały 
podpisane 6 listopada.  
- tego samego dnia został złoŜony wniosek o płatność do Funduszu Ochrony Rolnych w 
Olsztynie, droga została odebrana i rozliczona tego samego dnia, 
- 28 października odwiedził mieszkańca Łąk Bratiańskich z okazji 90-tych urodzin, 
- 29 października, w Olsztynie uczestniczył w seminarium dotyczącym zmiany 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
 
Dalszą część informacji przedstawił Wójt: 
- 30 października, w szkole w Bratianie odbyła się prezentacja pracy gminnych 
ośrodków pomocy społecznej: gminy Lubawa, Grodziczno, Biskupiec, Kurzętnik, gminy i 
miasta Nowego Miasta Lubawskiego. Nastąpiło przecięcie wstęgi i przekazanie ściany 
wspinaczkowej skałkowej. Na spotkaniu obecna była Dyrektor Regionalnego Ośrodka 
Polityki Społecznej w Olsztynie, która wyraziła uznanie dla pracy tutejszego Ośrodka. 
Wójt równieŜ podziękował kierownictwu i pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 
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- 30 października odbył się przetarg na wykonanie remontu świetlicy w Chroślu, zgłosiło 
się 9 firm, wygrała Firma Dudulski. 
- 3 listopada ogłoszony został przetarg na dzierŜawę jeziora Wieczorki w Skarlinie, 
przewiduje się dzierŜawę na 10 lat, z rocznym czynszem w wysokości 1.600 zł. płatne 
do 15 września kaŜdego roku.  
- 4 listopada, Wójt uczestniczył w pogrzebie Ks. Prałata Stefana Rejewskiego    
- 6 listopada, Wójt wraz z Dyrektorem Gminnego Centrum Kultury i Ks. Proboszczem 
Parafii w Radomnie podpisali umowy o dofinansowanie zadań w ramach Programu 
Odnowy Wsi, na kwotę 1.600 tys.zł.  
- 9 listopada podpisany został akt notarialny na sprzedaŜ działki budowanej w 
Radomnie, 
- w tym samym dniu Wójt uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Urząd 
Marszałkowski w Olsztynie w sprawie realizacji i finansowania boisk w ramach 
programu „Moje boisko orlik - 2012”.  Wójt poinformował, Ŝe zamierza wystąpić z 
wnioskiem o budowę boiska w Bratianie. O czym równieŜ poinformował na posiedzeniu 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, odbytym przed Sesją.  
- 10 listopada, wspólnie z Burmistrzem Miasta, Wójtem Gminy Kurzętnik i Marszałkiem 
Województwa, brał udział w spotkaniu Okręgowej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w Olsztynie w sprawie budowy ronda w Nowym Mieście Lubawskim i obwodnicy wokół 
miasta. Pani Marszałek wnosiła, aby nie opóźniać rozpoczęcia budowy w roku 2011 i 
dotrzymać obietnicy budowy ronda w 2010 roku, bo w bieŜącym roku nie ma pieniędzy.  
- 10 listopada, w Zespole Szkół w Bratianie odbyło się spotkanie młodzieŜy z 
archeologiem Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego na temat badań archeologicznych 
na terenie byłego Zamku KrzyŜackiego w Bratianie. W spotkaniu uczestniczył Dyrektor 
Gminnego Centrum Kultury. 
- w imieniu Wójta, Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty uczestniczyła w ślubowaniu 
klas I w Zespole Szkół w Jamielniku, 
- w dniu 10 listopada, Wójt uczestniczył w spotkaniu w okazji Dnia Niepodległości 
zorganizowanym przez Starostę i Burmistrza Nowe Miasta Lubawskiego. 
- w tym samym dniu Z-ca Wójta i Przewodniczący Rady Gminy uczestniczyli w 
spotkaniu z okazji Dnia Seniora, w Tylicach.  
- 11 listopada, Wójt wręczał wyróŜnienia na zakończenie Powiatowych Biegów 
Przełajowych z okazji Dnia Niepodległości w Nowym Mieście Lubawskim. 
- 12 listopada, Wójt uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Komitetu Rozbudowy Szpitala 
w Nowym Mieście Lubawskim.  
- 13 listopada, Wójt podpisał zarządzenie w sprawie projektu budŜetu gminy na rok 
2010.  
-  w tym samym dniu Wójt odebrał wyróŜnienie dla Gminy przyznane przez Firmę 
Infomonitor w kategorii „Gmina dbająca o finanse mieszkańców 2009”, 
- 18 listopada, Wójt brał udział w posiedzeniu Zarządu Powiatowego Związku 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych, poinformował, Ŝe Ks.Bernard Zakrzewski został 
mianowany kapelanem diecezjalnym straŜaków Diecezji Toruńskiej.  
- 19 listopada podpisana została umowa z bankiem Millenium w sprawie kredytu.  
- 20 listopada, wspólnie ze Starostą, Wójt wizytował przebieg przebudowy drogi 
powiatowej Chrośle – Radomno. Gmina rozwaŜa przejęcie na własność byłego 
wiaduktu drogowego w Radomnie. 
-  Wójt poinformował, Ŝe za zajęcie 81 miejsca w skali kraju, w rankingu 
Rzeczypospolitej, w realizacji inwestycji w latach 2006-2009, w Rocznik Statystycznym  
Rzeczypospolitej będzie promocja Gminy.  
- 23 listopada, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury spotkał się z redaktorem 
Bogumiłem Drogorobem, który w Zespole Szkół w Bratianie recenzował swój tomik 
poezji Pt. „Idąc”.  



 5 

- Wójt poinformował, ze 23 listopada, Kierownik GOPS-u odebrała w Warszawie 
nagrodę zespołową dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Pani Kierownik  poinformowała, Ŝe Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej otrzymał 
nagrodę Ministra, znalazł się w gronie 10 instytucji działających w sferze polityki 
społecznej, która otrzymała nagrodę pienięŜną. Nagrody były indywidualne i zespołowe.  
Jedyni wyróŜnieni w województwie warmińsko-mazurskim. Stwierdziła, Ŝe to równieŜ 
zasługa Pana Wójta, który zauwaŜył, docenił  i sporządził wniosek do Ministra Pracy i 
Polityki Społecznej. Rada Gminy równieŜ przyczyniła się do sukcesu aprobując w 
drodze uchwały, projekty do realizacji. Podziękowała równieŜ Dyrektorom Szkół za 
współpracę w realizacji projektów.   
 
Wójt poinformował o zarządzeniach wydanych w okresie międzysesyjnym: 
- 26.10.2009r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009, 
- 29.10.2009r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Jamielnik dz. nr 358/3), 
- 29.10.2009r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Jamielnik dz. nr 358/4), 
- 29.10.2009r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Radomno dz. nr 91/10), 
- 29.10.2009r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
(Bratian dz. nr 191/4), 
- 2.11.2009r. w sprawie zmiany budŜetu na rok 2009, 
- 13.11.2009r. w sprawie projektu budŜetu na rok 2010. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Bogdan Król  stwierdził, Ŝe o rondzie w Nowym Mieście mówi się od 3 lat, a w 
Lubawie nie mówiło się nic, a budowa juŜ rozpoczyna się, na tej samej krajowej drodze.  
Wnioskował: 
- o włączenie oświetlenia na całą noc, obecnie wyłącza się o północy, było usiłowanie 
włamania do domu, 
- o zamontowanie siatki ograniczającej przy pojemnikach na śmieci w Bratianie. 
 
Radny Zdzisław Arentowicz  wnioskował o instalację lamp oświetleniowych przy 
boisku w kierunku przystanku autobusowego w Gwiździnach, dla poprawy 
bezpieczeństwa po dyskotece. 
Droga do Krzemieniewa – mówi się o niej od 25 lat, teraz budowana jest droga z 
Kurzętnika do Krzemieniewa i poprzez dwie drogi powiatowe połączyłyby  się z krajową.  
 
Radny Edmund M ędrzycki  nawiązał do drogi krajowej nr 15 i stwierdził, Ŝe chodnik 
został pobudowany w Sampławie, teraz jest budowany w ŁąŜku, a w Bratianie nie ma, 
chociaŜ jest najbardziej potrzebny. 
 
Radny Roman Jadanowski  zapytał, czy będzie budowany przystanek na 
skrzyŜowaniu do Jamielnika, o którym mówił juŜ kilkakrotnie. 
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Zapytał, czy będzie materiał na drogi. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe przystanek będzie w przyszłym roku. 
 
Pan Sołtys Chro śla, w związku z objazdami, zgłosił potrzebę naprawy drogi 
(nawiezienie Ŝwirem) Gryźliny-Chrośle i do Lekart. 
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  wnioskował o oczyszczenie studzienek w Jamielniku 
przy wiadukcie na drodze powiatowej. UwaŜa, Ŝe sprawa nie została załatwiona chociaŜ 
zgłoszona była na Sesji w obecności Starosty i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych.  
W imieniu mieszkańców Jamielnika prosił Wójta o interwencję w sprawie otwarcia 
dworca PKP dla oczekujących na pociągi w Jamielniku, głównie poczekalni na okres 
zimowy. Mieszkańcy w tej sprawie juŜ rozmawiali z Panem Wójtem.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe przed dwoma tygodniami wysłał pismo do Biura Nieruchomości 
PKP w Olsztynie, nie ma jeszcze odpowiedzi. Sołtys otrzymał to pismo do wiadomości.  
 
Radna Barbara Grzywacz  prosiła o wystąpienie do Starosty o podjęcie przez niego 
decyzji, która pozwoliłaby na sprzedaŜ mieszkań po posterunku milicji w Jamielniku. 
Najemcy są zainteresowani kupnem.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski   zapytał o instalację lamp oświetleniowych w Nawrze 
Ustronie, było mówione, Ŝe będzie pod koniec sierpnia oraz o budowę drogi Nawra 
Ustronie objętej planami budowy. 
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym Gwiździny, 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie.  
 
Uchwałę omówił Kierownik Marek Arentowicz, planem objęte są 3 działki stanowiące 
prywatną własność. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/193/09 w 
sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego 
terenu zabudowy mieszkaniowej w obr ębie geodezyjnym Gwi ździny, Gmina Nowe 
Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 8 
Sprawozdanie dyrektorów szkół z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2008/2009 w szkołach podstawowych i zespołach szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
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Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2008/2009 w szkołach 
podstawowych i zespołach szkół na terenie gminy przedstawiła Dyrektor Gminnego 
Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Zespole Szkół im. Jana Pawła II w 
Jamielniku przedstawiła Dyrektor Małgorzata Zawacka.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w 
Bratianie przedstawiła Z-ca  Dyrektora Aldona Wieczerzycka.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Szkole Podstawowej w Skarlinie 
przedstawił Dyrektor Zbigniew Jarzembowski. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Szkole Podstawowej w Radomnie 
przedstawiła Dyrektor Barbara Śmiech. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Szkole Podstawowej w Tylicach 
przedstawiła Dyrektor Jolanta Kowalewska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Szkole Podstawowej w Gwiździnach 
przedstawiła Dyrektor Hanna Błaszkowska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11. 
 
dyskusja: 
 
Radna Barbara Grzywacz pogratulowała dyrektorom sukcesów i osiągnięć, wyraziła 
uznanie za to, Ŝe potrafią prowadzić szkoły ku wielkiemu zadowoleniu społeczeństwa, 
szczególnie rodziców. Szkoły są piękne i ciągle ich stan poprawia się.  
Zapytała, czy liczne zajęcia pozalekcyjne są płatne, czy są prowadzone przez 
nauczycieli bezpłatnie. Czy na co dzień dyrektorzy borykają się z problemami, na które 
mogłaby wpłynąć Rada. 
 
Dyrektor Małgorzata Zawacka  odpowiedziała, Ŝe w Jamielniku zajęcia prowadzone są 
społecznie. Największym problemem jest organizacja wychowania fizycznego, sala jest 
zbyt mała na taka liczbę uczniów. Obecnie na jednej godzinie są połączone 3 klasy 
chłopców, w tym samym czasie dziewczynki teŜ muszą mieć zajęcia. Generalnie na 1 
godzinie na sali zajęcia mają dwie klasy jednocześnie.  
 
Dyrektor Zbigniew Jarzembowski  mówił o wprowadzeniu tzw. godzin karcianych, 
czyli, Ŝe z Karty Nauczyciela będą to 42 godziny, a pensum wynosi 40 godzin, 
nauczycieli robili to od wielu lat i to nic nowego.  
 
Radna Barbara Grzywacz -  nauczyciel przed tablicą pracuje 18 godzin, doszła jedna 
godzina dodatkowa. Liczba godzin dodatkowych jest bardzo duŜa i wymaga od 
nauczycieli ogromnego zaangaŜowania. Trudno ocenić, czy w 40 godzinach moŜna 
przeprowadzić zajęcia i jednocześnie przygotować się do nich.  
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Dyrektor Krystyna Danielewska  podziękowała za słowa Pani Grzywacz, kompetentnej 
i znającej zagadnienia oświaty, trudno jest wymierzyć czas pracy nauczycieli.  
Poinformował, Ŝe bardzo mało zajęć pozalekcyjnych jest płatnych.  
Marzeniem dyrektorów na pewno są sale gimnastyczne tam, gdzie ich nie ma, a w 
Jamielniku jest zbyt mała. 
Budynki ostatnio budowane są bardzo ładne na miarę XXI wieku, natomiast te starsze 
w Tylicach i Skarlinie są systematycznie odnawiane.  
 
Radna Barbara Grzywacz  podziękowała Dyrektorom za troskę i dbałość o obiekty, 
kaŜdemu przyjezdnemu moŜna się pochwalić.  
Zapytała, czy ostatnie zmiany w oświacie dotyczące klas I, IV i I gimnazjum zostały 
dobrze przygotowane, czy dyrektorzy byli wcześniej informowani np. na szkoleniach, 
aby na naradach z radą pedagogiczną przedstawić konkretne rozwiązania.   
 
Dyrektor Danielewska  odpowiedziała, Ŝe przygotowani byli na szkoleniach, ale gdyby 
nie doświadczenie dyrektorów i zaangaŜowanie w szukaniu nowych rozwiązań nie 
byłoby takie proste. Dyrektorzy stanęli na wysokości zadania. 
Przygotowanie pomieszczeń według nowych wymogów wymagało wielu zabiegów i 
analiz. 
 
Wójt Roman Tr ąpczyński  stwierdził, Ŝe sprawy oświaty są priorytetowe dla gminy od 
wielu lat. W I kadencji Rady rozpoczęły się inwestycje począwszy od Tylic, Skarlina, 
Jamielnika, Bratiana, Gwiździn i obecnie w Radomnie.  
Nastąpiła ogromna poprawa bazy oświatowej, słuŜył temu klimat sprzyjający w 
szkołach. DuŜą rolę odgrywają tu równieŜ imprezy integracyjne, festyny i spotkania 
przodowników, którzy sami przedstawiają to, co dzieje się w szkole.   
 
Radna Barbara Grzywacz  podkreśliła zasługę i zaangaŜowanie Pana Wójta, który nie 
zmieniał się. Przyjęta linia współpracy ze szkołami równieŜ przez panią Sekretarz i osób 
zajmujących się sprawami oświaty powodowała, Ŝe te sprawy były zawsze jednymi z 
głównych.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  – w tej kadencji zrobiliśmy dla 
oświaty bardzo duŜo i wiele jeszcze zostanie zrobione, są to milionowe kwoty. 
Następna Rada na pewno będzie musiała podjąć temat sali gimnastycznej w Skarlinie i 
Tylicach. Natomiast  w Jamielniku, rozwiązaniem w pewnym stopniu byłaby budowa 
boska wielofunkcyjnego. Przewodniczący mówił takŜe o reformie oświaty.  
Podziękował Dyrektorom za kształtowanie osobowości dzieci, mentalności i sposobu 
widzenia świata. 
  
  
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Zmiany omówiła Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska. Polegają na uaktualnieniu dochodów 
i wydatków: 
1) dochody:  
- w dziale 010 - zmniejszenie o 40 tys.zł. (sprzedaŜ gruntów rolnych) 
- dotacja celowa – zwrot paliwa rolniczego – zmniejszenie o 143 tys.zł.  
- w dziale 600 zwiększenie o 80 tys.zł. dotacja na remont drogi, 
- w dziale 700 zmniejszenie o 200 tys. zł. (sprzedaŜ działek budowlanych), 
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- zmniejszenie o 500 tys. zł. na budowę świetlicy w Chroślu, inwestycja nie będzie 
realizowana w 2009 roku, 
- dział 750 - wpływy z róŜnych dochodów zwiększenie o 30 tys.zł.  
- w dziale 75616 – podatek od nieruchomości od osób prawnych, zmniejszenie o 250 
tys.zł.  
- podatek od czynności cywilno-prawnych zwiększenie o 20 tys.zł.    
- podatek od nieruchomości od osób fizycznych zwiększenie o 60 tys.zł.  
- podatek od środków transportowych zmniejszenie o 10 tys. zł.  
- podatek od spadków i darowizn zwiększenie o 4 tys. zł.  
- podatek od czynności cywilno-prawnych o d osób fizycznych zmniejszenie o 40 tys. zł.  
- wpływy z opłaty skarbowej zmniejszenie o 10 tys.zł.  
- podatek dochodowy od osób prawnych zmniejszenie o 20 tys. zł.  
- wpływy do budŜetu części zysku z gospodarstwa pomocniczego – nie było planu, 
wprowadza się 1502 zł.  
- zwiększenie dotacji na budowę sali gimnastycznej w Radomnie o 141 tys.zł.  
-  dział 852 i 92113 wynika z dotacji Urzędu Wojewódzkiego, 
2) załącznik nr 2 (wydatki): 
- rolnictwo rozdysponowana dotacja na paliwo rolnicze, 
- drogi – zwiększenie na remonty o 120.800 zł.  
- gospodarka mieszkaniowa – zmniejszenie o wydatki na inwestycje o 660.500 zł.  
- rada gminy zwiększenie o 1 tys.zł. – podróŜe krajowe,  
- Urząd Gminy -  zmniejszenie o 49.938 zł. – wynagrodzenia i zakupy inwestycyjne, 
natomiast zwiększenie w paragrafach tam, gdzie to niezbędne.  
- pozostała działalność – wynagrodzenie sołtysów – zwiększenie  
- ochotnicze straŜe poŜarne zwiększenie o 10 tys.zł.  
- rezerwa zwiększona o 69 tys.zł.  
- dział 801 – oświata przesunięcia wydatków zgodnie z wnioskiem Gminnego Zespołu 
Oświaty 
- ochrona zdrowia – przesunięcia między działami, 
- dział 900 - gospodarka komunalna – zmniejszenie o 90 200 zł., przewidziane było jako 
dotacja na budowę drogi dojazdowej do wysypiska śmieci w Rudnej, 
- zakup pozostałych usług – koszt wywozu opakowań plastikowych zwiększenie o 5 
tys.zł.  
- zakup energii – zmniejszenie o 25 tys.zł.  
- zakup pozostałych usług – zmniejszenie o 15 tys.zł.  
- dotacja dla Gminnego Centrum Kultury – zdjęta dotacja na remont świetlicy w 
Tylicach, zwiększenie o 8 777 zł.  
- dotacja dla biblioteki zwiększona o 18 tys.zł. na wyposaŜenie biblioteki w Radomnie, 
- kultura fizyczna – zwiększenie o 21 tys.zł. na opracowanie projektu boiska „Orlik”, w 
Bratianie, 
- zakup materiałów w sporcie zwiększenie o 1 tys.zł. 
- pozostała działalność zwiększenie o 500 zł.  
Zmiany w załączniku inwestycyjnym wynikają z załącznika o wydatkach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/194/09 
zmieniaj ącą uchwal ę Nr XXVII/130/08 z dnia 16 grudnia 2008r. w sprawie  
uchwalenia bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 12. 
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Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków 
transportowych. 
 
Projekt omówił Wójt. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/195/09 w 
sprawie  okre ślenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 13. 
 

 
Ad 11 
Analiza oświadczeń majątkowych  
a) radnych 
Przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Analiza stanowi załącznik nr 14. 
 
b) pracowników i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych.  
Przedstawiła inspektor Danuta Ewertowska. 
Analiza stanowi załącznik nr 15.  
 
 
Ad 12 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
- sprawa oświetlenia  ulicznego została uzgodniona z sołtysami, od północy do 5 – tej 
jest wyłączone. Tylko w okresie od 23 grudnia do 6 stycznia będą włączone przez całą 
noc. Nie ma potrzeby tego zmieniać, główne ulice są oświetlone całą noc.  
- ogrodzenie pojemników na śmieci, nie ma takiej potrzeby, 
- sprawa ronda w Nowym Mieście, trudno ocenić, czy coś zostało przeoczone. 
Poinformował, Ŝe miasto Lubawa partycypuje w kosztach w kwocie 700 tys.zł. dlatego 
jest budowane.  
- w sprawie chodnika w Bratianie, gmina próbowała wymusić jego budowę podczas 
remontu drogi, ale nie udało się, 
- sprawa lamp oświetleniowych i remont drogi Gwiździny-Krzemieniewo, będzie  o tym 
mowa podczas omawiania projektu budŜetu.  
-  przystanek na skrzyŜowaniu w Radomnie do Jamielnika tak samo będzie mowa 
podczas projektu budŜetu. 
- materiał na drogi, o ile nie będzie padać deszcz, będzie dowieziony. 
- w sprawie studzienek w Jamielniku, pismo zostanie wysłane do Starostwa, 
- sprawa udostępnienia poczekalni w Jamielniku, wysłać do PKP jako wniosek z Sesji, 
- sprzedaŜ mieszkań po byłym posterunku w Jamielniku, Wójt wyjaśnił, Ŝe mieszkania 
są własnością gminy, natomiast grunty w wieczystym uŜytkowaniu Starostwa, 
- oświetlenie w Nawrze do końca roku powinno być zrobione, 
- w sprawie drogi Wójt zaprosił radnego Wiśniewskiego na spotkanie w oddzielnym 
terminie. 
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Ad 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady XXXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                 Przewodniczący Rady Gminy  
Zdzisław Arentowicz                                                  Mirosław Wodara  
 
 
 
 
 
 
 
 


